
Notitie vee op de keringen voor een discussie in de 
commissie Waterveiligheid en Vaarwegen.  

Feiten  

Het waterschap beheert 132 km primaire en 247 km regionalen waterkeringen. Dit betekend dat 
er veel onderhoud dient plaats te vinden. Dit doen we onder andere door het beheren, 
onderhouden en verbeteren van de keringen. Maaien, beweiden en regulier onderhoud.  

Handhaving 
In 2019 is de veiligheid van de dijken voor het laatst getoetst. Na deze toetsing is nog duidelijker 
geworden dat het noodzakelijk is dat de keringen een goede grasmat hebben en houden. Ruim 
40 kilometer dijk is namelijk afgekeurd vanwege een beschadigde grasmat. Groot vee is daar de 
belangrijkste oorzaak van. Het waterschap heeft tot nu toe niet handhavend opgetreden. 
Vanwege de resultaten van de toetsing heeft het waterschap besloten te handhaven zodat de 
waterveiligheid niet meer in gevaar komt. Dit betekent dat het grazen van grootvee (runderen, 
paarden, pony’s, ezels, etc.) op dijken moet stoppen. Na het geven van een redelijke 
overgangstermijn, gaat het waterschap over tot het handhaven. Gebruikers van dijken dienen de 
bedrijfsvoering aan te passen en het grazen van grootvee op de dijken te stoppen. 

Veilige dijken 
Waterschap Brabantse Delta zorgt voor veilige dijken zodat iedereen veilig kan wonen, werken 
en genieten rondom water in Midden- en West-Brabant. Dit doen we onder andere door het 
beheren, onderhouden en verbeteren van dijken. Dijken moeten in een goede staat zijn om hoog 
water tegen te kunnen houden. Daarom voert het waterschap in West-Brabant op dit moment 
en de komende tijd een aantal dijkversterkingen uit.  

Een heel belangrijk onderdeel van een dijk is een stevige grasmat. De graswortels voorkomen 
dat tijdens hoogwater klei en zand makkelijk kunnen wegspoelen met een overstroming tot 
gevolg. Als er geen goede grasmat aanwezig is, bezwijkt de dijk bij golfslag. Daarom staat al 
tientallen jaren in ons beleid (de Keur) dat activiteiten die de grasmat kunnen beschadigen, niet 
zijn toegestaan. Eén van de activiteiten die niet is toegestaan, is het beweiden van dijken met 
grootvee. De hoeven van grootvee zoals koeien en paarden beschadigen de grasmat. Schapen 
en geiten zijn wel toegestaan, omdat hun hoeven minder snel zorgen voor beschadiging van de 
grasmat. 

In de vergadering van 4 oktober 2023 is de waterschap verordening behandeld en vastgesteld. 
Hierin  stond dat schapen en geiten van 1 oktober tot 1 april niet op de dijken mogen. In de 
verordening stond het volgende: Het weiden van schapen en geiten mag alleen in de periode 
tussen 1 oktober en 1 april. 
https://brabantsedelta.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/e289b8d1-8e3a-4e26-
808e-3b42cb2510c2?documentId=c8d8cc1d-f83e-4d58-b9b7-
2d6d64f971ef&agendaItemId=ddbd9f54-82ba-4087-8a51-8ed07f5a7762 

Waarom een discussie over dit onderwerp?  

1. De natuur doet niet aan kalenderlandbouw. 
2. We hebben verschillende reacties gekregen van schapenhouders wat betreft het 

beëindigen van pachtovereenkomsten en de gevolgen van het verbod beweiden 1 
oktober tot 1 april. 

3. We hebben schapenhouders nodig voor het beweiden van de keringen, ze betalen 
hiervoor pachtgelden.  

https://brabantsedelta.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/e289b8d1-8e3a-4e26-808e-3b42cb2510c2?documentId=c8d8cc1d-f83e-4d58-b9b7-2d6d64f971ef&agendaItemId=ddbd9f54-82ba-4087-8a51-8ed07f5a7762
https://brabantsedelta.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/e289b8d1-8e3a-4e26-808e-3b42cb2510c2?documentId=c8d8cc1d-f83e-4d58-b9b7-2d6d64f971ef&agendaItemId=ddbd9f54-82ba-4087-8a51-8ed07f5a7762
https://brabantsedelta.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/e289b8d1-8e3a-4e26-808e-3b42cb2510c2?documentId=c8d8cc1d-f83e-4d58-b9b7-2d6d64f971ef&agendaItemId=ddbd9f54-82ba-4087-8a51-8ed07f5a7762


4. Machinaal onderhoud is duur en bij natte omstandigheden kun je geen onderhoud 
plegen. Kosten personeel en machines of uitbesteding kost geld.  

5. Eigenaren van keringen bereid zijn om de kering te ruilen met andere gronden van het 
waterschap of eventueel willen verkopen.  
 

1. Natuur  

De belangrijkste reden hiervoor is dat de natuur zich niet aan kalender landbouw houdt. Het was 
half november 2024 nog steeds groeizaam weer en kon de grasmat beweid worden of worden 
gemaaid. De schapen op de dijken hebben we nodig om de grasmat te onderhouden. 
Schapenhouders betalen pachtgeld voor de keringen die in eigendom van het waterschap zijn. 
Zonder inzet van machines en extra personeel worden de dijken onderhouden. Een win-win 
situatie. Met het genomen besluit dat weiden van schapen en geiten alleen in de periode tussen 
1 oktober en 1 april werkt belemmerd voor de schapenhouders en uiteindelijk te hoog gras op de 
dijken.   

2. Schapenhouders 

We hebben als fractie contact gehad met schapenhouders en zij geven aan dat het pachten van 
keringen bijna niet meer mogelijk is. Terwijl er schapenhouders zijn die al 30 jaar hun schapen 
op de keringen hebben lopen en nu met een brief horen dat ze de dijken niet meer mogen 
pachten. We zien ook een afname in het aantal schapen( gevolgen blauwtong) en ouder worden 
van de schapenhouders. Voor de schapenhouders is het houden van schapen een hobby. In 
overleg gaan met de schapenhouders om te bezien wat zij voor het waterschap kunnen 
betekenen en andersom.  

3. Machinaal onderhoud  

Er zijn veel keringen die moeilijk machinaal kunnen worden onderhouden en de kosten zijn ook 
veel hoger dan het beweiden van de keringen. Bij natte omstandigheden is het zelfs niet mogelijk 
om met machines de dijken te beheren. Het uitbesteden van deze werkzaamheden kosten geld 
en het waterschap beschikt niet zelf over personeel en machines om alle kilometers keringen 
zelf te onderhouden.  

4. Eigenaren van keringen.  

Er zijn keringen die niet in het bezit zijn van het waterschap en de grondeigenaren zijn aan regels 
gebonden wat er wel en niet mag gebeuren met de kering. Er zijn eigenaren die de kering willen 
verkopen aan het waterschap of ruilen tegen andere gronden.  

Bedoeling van de discussie. 

We willen graag  een discussie op gang brengen in de op de commissie Waterveiligheid en 
Vaarwegen van 4 juni 2025. We willen graag de meningen horen van de andere fracties hoe zij 
kijken naar het  huidige beleid wat betreft het beweiden van de dijken. Door het agenderen van 
deze notitie is er de mogelijkheid voor belangstellende om in te spreken. Na de discussie hopen 
we richting te kunnen geven hoe het AB kijkt tegen het beweiden van vee op de dijken. Het DB 
kan dan deze richting mee nemen in het verbeteren of wijzigen van het huidige beleid en 
eventueel aanpassen van de waterschap verordening en dit een vervolg geven met een 
adviesnota.    

Namens West Brabant Waterbreed, Clasien de Regt 6 mei 2025, Etten-Leur.  
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